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49. møde 

Torsdag den 12. januar 1978 kl. 10.00 

Dagsorden: 

Forespørgsel til udenrigsministeren: 
Forespørgsel af Risgaard Knudsen (S), 

Ivar Hansen (V), Poul Schlüter (KF) og 
Svend Haugaard (RV). 

(Forespørgsel nr. XI). 

Meddelelser fra formanden: 

Fjerde næstformand (Ninn-Hansen): 
Medlemmer af folketinget H. C. Hansen 

(FP), Askjær Jørgensen (FP), Lawaetz (FP), 
Nauerby (FP) og Tang Sørensen (FP) har 
meddelt mig, at de ønsker skriftligt at frem- 
sætte: 

Forslag til lov om ændring af lov om stats- 
anstalten for livsforsikring. 

(Lovforslag nr. L 152), 

Skriftlig fremsættelse af forslag: 

H. C. Hansen (FP): 
Som ordfører for forslagsstillerne tillader 

jeg mig at fremsætte: 
Forslag til lov om ændring af  lov om stats- 

anstalten for livsforsikring. 
(Lovforslag nr. L 152). 
Jeg skal i øvrigt vedrørende motiveringen 

for fremsættelsen henvise til bemærkningerne 
til lovforslaget. 

Den eneste sag på dagsordenen var: 

Forespørgsel til udenrigsministeren: 

Forespørgsel af  Risgaard Knudsen (S), Ivar 
Hansen (V), Poul Schlüter (KF) og Svend 
Haugaard (RV): 

»Hvilke oplysninger kan udenrigsministe- 
ren give om regeringens planer for EF- 
samarbejdet i det første halvår af 1978, hvor 
Danmark har formandskabet?« 

(Forespørgsel nr. XI. Anmeldt 14/12 77. 
Fremme af foresp. vedt. 16/12 77). 

Forhandling 

Erik Holst (S): 
Som ordfører skal jeg på forespørgernes 

vegne begrunde forespørgslen. 
Det er nu 5 år siden, Danmark indtrådte 

som medlem af De europæiske Fællesskaber, 
hvor vi kort tid efter overtog formandskabet 
i Ministerrådet. Nu skal Danmark igen over- 
tage denne ansvarsfulde og vigtige post i det 
næste halve år. 

Ligesom situationen i Fællesskaberne og i 
Danmark har ændret sig i de forløbne 5 år, 
har de politiske og økonomiske forhold ude i 
verden skiftet karakter og er nu stærkt præ- 
get af den økonomiske krise med arbejdsløs- 
hed mange steder. I denne på mange måder 
alvorlige og afgørende situation for EF fore- 
kommer det nødvendigt og rigtigt, at folke- 
tinget får lejlighed til at orientere sig om og . 
får lejlighed til at behandle regeringens pla- 
ner for samarbejdet i EF det næste halve år. 

Udenrigsministeren (K. B. Andersen): 
Den omstændighed, at Danmark pr. 1. 

januar i år har overtaget formandskabet i 
EF-samarbejdet, har helt naturligt givet an- 
ledning til mange spørgsmål. Der er f. eks. 
blevet spurgt: hvad har Danmark nu fået ud 
af disse fem års medlemskab? Der er blevet 
spurgt: i hvilket omfang kan vi under vort 
formandskab bygge på erfaringerne fra sidste 
gang, vi havde formandskabet, i 1973? Man 
siger også: kan vi regne med at bruge for- 
mandskabet til at fremme særlige danske in- 
teresser? Og der er blevet sagt: hvad er 
egentlig målsætningen for vores Europapoli- 
tik? 

Jeg takker for den lejlighed, som denne 
forespørgselsdebat giver mig til at give tinget 
en redegørelse for Danmarks forhold til EF- 
samarbejdet netop nu og også til at besvare 


